

电子知识产权

曾培炎题字

Electronics
Intellectual Property

总第 376 期 / 2023 年 03 期

- ▶ 法典化时代网络服务提供者二要素融贯性重释——郭浩地
- ▶ 知识产权惩罚性赔偿制度司法适用问题探究
——以上海市浦东新区人民法院知识产权惩罚性赔偿案件为样本
- ▶ 人工智能生成物的著作权保护比较法研究——以元宇宙背景为视角

TRADEMARK INFRINGEMENT
 SUBSTANTIALLY UNDIFFERENTIATED TRADEMARK
 CREATIVITY SOCIAL MEDIA
 SERVICE TRADEMARK RESTRICTIVE PRACTICES
 COPYRIGHT UNFAIR COMPETITION
 "DUAL-TRACK APPROACH" DAMAGES
 PUNITIVE DAMAGES OF IPRS
 CYBERSQUATTING DATA CRAWLING
 TRADEMARK RIGHT
 TRADEMARK USE DATA RIGHTS
 DISCRETIONARY CALCULATION
 ARTIFICIAL INTELLIGENCE CREATED-WORKS
 IDENTICALITY OF TRADEMARKS

DIANZI ZHISHI CHANQUAN

ISSN 1004-9517



邮发代号: 2-738
零售价: 人民币 28 元

2023 / 03

学术研究

互联网场景中商标使用的认定·····	杨忠翻	4
法典化时代网络服务提供者二要素融贯性重释·····	郭浩地	14

业界实务

论“相同APP注册商标”的认定——兼评“芝麻分贷”案·····	余昌安	28
---------------------------------	-----	----

热点聚焦

限制数据抓取行为正当性及判定研究——基于“权利侵害”与“行为正当性” 两种判断标准·····	赵丽莉 孙宏娇	40
个人数据的产权化与流通·····	王明泽	50

法苑

知识产权惩罚性赔偿制度司法适用问题探究——以上海市浦东新区人民法院知识产权惩罚 性赔偿案件为样本·····	吴智永 庄雨晴	66
人工智能生成物的著作权保护比较法研究——以元宇宙背景为视角·····	唐蕾	81
算法时代著作权侵权中的“通知”规则研究·····	叶永青	91

////// **Academic** ////

The Determination of Trademark Use in Internet Scenarios **Yang Zhonghu** 4

Codification of the Two Elements of Internet Service Providers in the Era of
Codification **Guo Haodi** 14

////// **Practice** ////

Discussion on Definition of "Identical APP Registered Trademark" ... **Yu Changan** 28

////// **Spotlight** ////

Research on the Justification and Determination of Restricted Data Crawling - Based
on the Criteria of "Infringement of Rights" and "Justification of Acts"
..... **Zhao Lili Sun Hongjiao** 40

Property Rights and Circulation of Personal Data **Wang Mingze** 50

////// **Judges Column** ////

Research on the Judicial Application of Intellectual Property Punitive Damages
System—Taking Intellectual Property Punitive Damages Cases of Shanghai Pudong
New Area People's Court as a Sample **Wu Zhiyong Zhuang Yuqing** 66

Research on the Comparison Method of the Copyright Protection of Artificial
Intelligence Created-works—From the Perspective of the Metaverse Background
..... **Tang Lei** 81

Research On "Notice" Rule In Copyright Infringement In Algorithmic Era
..... **Ye Yongqing** 91

主管单位 | 中华人民共和国工业和信息化部

主办单位 | 国家工业信息安全发展研究中心